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§ 1
Val av justerare och godkännande av dagordning 
Benjamin Dousa (M) och Elvir Kazinic (S) utsågs att justera dagens 
protokoll. Justeringen äger rum den 28 april 2020. Paragraferna 9, 
12 samt 15 justerades omedelbart den 23 april 2020.

Dagordningen godkändes.
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§ 2
Anmälan av föregående protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 26 mars 2020 justerades den 26 mars 2020 avseende §§ 3-4, 40, 
42-43 samt den 31 mars 2020 avseende §§ 1-2, 5-39, 41, 44-55.
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2020/176
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
Anmälan av lex Sarah-utredning inom verksamhetsområdet 
funktionsnedsättning
RK 2020/127
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§ 5
Borttagen på grund av sekretess 
Anmälan av beslut enligt delegering
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§ 6
Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 30 mars 2020, 
den 1 april 2020 och den 15 april 2020.
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§ 7
Förvaltningens och nämndens information och frågor 

Stadsdelsdirektören lämnade följande information till 
stadsdelsnämnden:
 

 Förvaltningen planerar för att det underlag som i dag 
cirkulerar i pärmar vid nämndens sammanträden ska 
publiceras i Meetings. Det ska börja gälla från och med 
nästa nämnd. Om det av tekniska skäl inte är möjligt att 
publicera handlingarna i Meetings, kommer pärmarna finnas 
tillgängliga för nämnden 30 minuter innan sammanträdet 
startar.

 Förvaltningen har skickat dagliga rapporter (vardagar) till 
nämnden om lägesbilden gällande Covid-19 i 
stadsdelsområdet. Då läget har stabiliserats kommer 
förvaltningen framöver skicka rapporterna tre dagar i veckan 
till nämnden.

 Duschleken i Husby park planeras att vara i bruk efter 
midsommar. Den planerade invigningen ställs in med 
anledning av coronaviruset.

 Montering av trafikhinder i Järva har försenats.
 Förvaltningen kommer ta över ett delprojekt som drivs 

länsövergripande från 1 juni 2020. Projektet berör 
arbetsmarknadsinsatser för målgruppen 19-64 år.

 Förvaltningen erbjuder från 20 april evakueringslägenheter 
för personer som är 70+ eller tillhör en riskgrupp.

 Förvaltningen ser, tillsammans med juridiska avdelningen, 
över möjligheten att livesända nämndens sammanträden.

 Förvaltningen kommer träffa berörda aktörer angående 
busshållplatsen i Kista i början av maj.

 Förvaltningen har påbörjat rekrytering av medarbetare till 
projektet intensifierad utredning i hemmiljön.

 Förvaltningen informerade när olika projekt i utemiljön 
beräknas vara färdigställda.

 Förvaltningen avser att förstärka resurserna på 
administrativa avdelningen med anledning av svårigheter att 
hinna med olika uppdrag under rådande omständigheter, t ex 
inkomna önskemål om handlingar, skrivelser, remisser och 
framtagande av våra stora uppföljningsdokument.
 

Frågor från nämnden:
 

 Veronica Stiernborg (V) undrade om det förekommer 
vräkning av barnfamiljer i stadsdelen?
Förvaltningens svar: Förvaltningen arbetar förebyggande för 
att inte barnfamiljer ska vräkas och har i dagsläget ingen 
information om att någon barnfamilj ska ha vräkts.
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 Elvir Kazinic (S) undrade vad syftet var med länken som 
förvaltningen bifogat i det svar på den inskickade frågan om 
mätningar av strålningar från telefonmaster.
Förvaltningens svar: Syftet var att ge information.

Därtill har nämnden inkommit med frågor som förvaltningen har 
besvarat skriftligt, se paragrafbilaga 1.
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§ 8
Inkomna medborgarförslag 
Förvaltningen informerade att inga inkomna medborgarförslag 
fanns att anmäla.
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§ 9
Underlag för budget 2021 med inriktning 2022 och 2023 
för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 
RK 2020/190

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner underlag för budget 2021 med 

plan för 2022 och 2023 för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar förslaget till 

kommunstyrelsen för fortsatt beredning.
3. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunallagen ska stadens budget innehålla en plan för 
ekonomin för en period om tre år. Den plan som nu är aktuell att ta 
ställning till omfattar åren 2021 - 2023. Stadens nämnder ska 
beskriva och analysera de kommande årens utveckling och 
konsekvenserna för staden. Nämnderna ska under respektive 
inriktningsmål ange strategiska satsningar kopplade till 
inriktningsmålen under treårsperioden.

Förvaltningen har försökt fånga strategiskt viktiga frågor som berör 
kärnverksamheten med fokus på de frågor och faktorer som har 
störst påverkan på verksamhetens utveckling och ekonomi under 
perioden, utifrån förändringar i omvärlden och i den egna 
verksamheten.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag

Särskilt uttalande 1
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:
 
Till följd av Corona-krisen har förutsättningarna i grunden ändrats 
för stadens verksamheter. Ärendet får därmed ses mer som ett 
underlag som i stor utsträckning kommer att behöva ändras utifrån 
den analys som staden kommer att göra framgent.

Vi socialdemokrater avstår därför från att i detta sammanhang 
kommentera enskilda delar i förvaltningens underlag.
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I den analys som kommer att göras och som måste vara grund för 
såväl vår nämnds som hela stadens budgetarbete anser vi att 
följande frågor måste vara centrala:

 Vilka resurser krävs för att äldreomsorgen ska kunna 
garantera en bra kvalitet med en hög säkerhet? Hur kan 
samverkan mellan stad och region rörande gränslandet 
mellan omsorg och vård stärkas+

 Vilka ekonomiska satsningar krävs för att skola och förskola 
ska kunna garantera alla barn och ungdomar en bra 
undervisning i en tid då verksamheten drabbats såväl av en 
historiskt svag budget 2020 som stora utmaningar i spåren 
av Corona—krisen?

 Hur kan staden prioritera välfärd, omsorg och förebyggande 
arbete så att vår stad håller samman, tryggheten ökar och 
stockholmare med behov av stöd kan ges det när behoven 
sannolikt är större än någonsin?

 Vad krävs konkret av ökade insatser för 
arbetsmarknadspolitik och vuxenutbildning för att öka 
sysselsättningen? Vilka politiska beslut förutsätts för att 
kunna upprätthålla och höja bostadsbyggandet både för att 
minska bostadsbristen och för att skapa fler jobb?

 Vilka politiska beslut behöver fattas för att säkerställa att 
miljöprogram och klimathandlingsplan kan genomföras 
även med en svag ekonomisk tillväxt?

Det är ingen hemlighet att vi i alla ovanstående punkter haft kritiska 
synpunkter på att det borgerliga styret för låga ambitioner under 
2019 och 2020. Vår uppfattning är inte att behoven i ovanstående 
delar minskat till följd av pandemin.

Det är uppenbart att vårt samhälle kommer att ställas inför stora 
utmaningar under kommande år. En negativ tillväxt under 2020 
kommer att drabba stadens såväl intäkter som kostnader. Det är 
därför välkommet att regeringen med stöd av Liberalerna och 
Centerpartiet fattat beslut om en historiskt stor höjning av 
statsbidragen till kommuner och regioner. Det möjliggör en 
ambition att möte ovanstående utmaningar samt upprätthålla och 
förbättra verksamheternas villkor.

Särskilt uttalande 2
Tjänstgörande ersättare Veronica Stiernborg m.fl. (V) anmälde ett 
särskilt uttalande enligt följande:

Vi har full förståelse för att budgetunderlaget inte har kunnat väga 
in erfarenheter av corona-pandemin, men utgår från att en första 
analys presenteras före sommaren så att verkningsfulla åtgärder mot 
de mest flagranta bristerna inom exempelvis äldreomsorgen kan tas 
in i budget 2021. Nu när vi står mitt upp i krisen ska all kraft 
självklart läggas på att begränsa smittspridningen och skydda våra 
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äldre och andra riskgrupper. När den akuta krisen har avklingat 
krävs dock en genomgripande analys av hur staden har hanterat 
krisen och hur de strukturella förutsättningarna för stadens 
verksamheter har påverkat möjligheterna att klara de allvarliga 
påfrestningar som pandemin har medfört. Av det vi hittills har sett 
behöver analysen inkludera segregationen, bostadspolitiken, 
personalpolitiken och inte minst stadens rådighet över 
välfärdsverksamheter som finansieras med kommunala resurser.

Förvaltningen framhåller i underlaget olika områden där det 
kommer att behövas mer resurser för att kunna klara de behov som 
finns i stadsdelen:

 investeringsfondsprojekt, STIS, Läslust, samt projektet 
Studier och arbete avslutas under 2020 och ett arbete med att 
implementera erfarenheter och resurssäkra en fortsättning 
behöver ses över

 antalet personer med funktionsnedsättning, i behov av stöd 
och insatser, att öka

 anställa förskollärare för att ersätta personal vid 
pensionsavgångar

 hyreskostnaderna för förskoleverksamheten och 
gruppbostäder bedöms öka i takt med att nya förskolor och 
gruppbostäder öppnar, eftersom nya flokaler generellt har 
högre hyror jämfört med äldre

 förändrade arbetssättet som påbörjades 2018 innebär att fler 
ungdomar placeras tidigare och längre (LVU). Detta kan bli 
kostnadsdrivande även framöver

 stora svårigheter med att rekrytera familjehem, särskilt för 
barn och ungdomar med mer omfattande problematik, är en 
utmaning framöver. Konsekvensen blir längre och dyra 
placeringar i jourhem

 antal placeringar i skyddat boende har ökat de senaste åren 
och kommer med största sannolikhet fortsätta att öka. Brist 
på bostäder resulterar i längre placeringar och därmed högre 
kostnader

Vidare skriver förvaltningen att ungdomar i Rinkeby-Kista är 
mindre aktiva i organiserade fritidsaktiviteter jämfört med 
ungdomar i övriga Stockholm. Parkleken, ungdomsgårdar och 
träffpunkter fortsätter därför att vara viktiga mötesplatser för barn 
och unga i området och speciellt flickor. Med tanke på dett hoppas 
vi att det framöver ska finnas tillräckliga resurser för att utveckla 
dessa verksamheter och främja i synnerhet flickors fritidsaktiviteter.

Vi hoppas att den styrande majoriteten förstår att det inte räcker 
med att prata om att man ska satsa på kommunens kärnverksamhet, 
vilken stadsdelsnämnden i storutsträckning ansvarar för, utan att det 
också kräver mer resurser. Vi vill också framhålla att om det är så 
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att tilldelade resurser inte täcker de behov som finns inom 
stadsdelen så behöver styrandemajoritet framhålla vilka område 
som ska prioriteras och vilka som inte kan prioriteras framöver.

Våld i nära relationer
Komplexiteten i ärenden för våldsutsatthet har tilltagit. En utmaning 
är att antal placeringar på skyddat boende ökar. Bostadsbristen i 
Stockholm påverkar socialtjänstens arbete i sökandet efter bostäder 
för personer i behov av skydd. Det behövs mer resurser för att klara 
detta arbete på ett bra sätt och kunna erbjuda de som behöver stöd 
utifrån deras behov. Det är också viktigt att bostadsbyggandet i 
synnerhet av hyresrätter med rimliga hyror fortsätter och att den 
styrande majoriteten tar sitt ansvar och fortsätter ge allmännyttan 
uppdrag att bygga många nya bostäder, samt låter bolagens resurser 
stanna i bolagen så att det finns utrymme för nyproduktion. Nu när 
ekonomin redan innan coronapandemin börjat mattas av och nu 
bromsar in än tydligare kan inte bostadsbyggandet minska, det 
riskerar att spä på inbromsningen av ekonomin och leda till en än 
större kris.

Äldreomsorgen
Äldreomsorgen står generellt inför stora utmaningar i och med den 
demografiska utvecklingen med större andel äldre. Förvaltningen 
framhåller att det är troligt att en högre andel av de äldre framöver 
kommer ansöka om plats på äldreboende, då kvinnorna i 
stadsdelsområdet i högre grad än tidigare beräknas förvärvsarbeta. 
Och att äldreomsorgens resurstilldelning baseras på ett antagande 
om antalet äldreomsorgstagare utifrån befolkningsprognosen. Detta 
innebär att resurstilldelningen inte alltid motsvarar det faktiska 
behovet. För att säkerställa en resurstilldelning som motsvarar 
behovet behöver en stadsövergripande avstämning göras 
kontinuerligt av det faktiska behovet. Resurser behöver tilldelas för 
att täcka dessa behov och för att kvinnor faktiskt ska kunna 
förvärvsarbete.

Förvaltningen framhåller också att det är svårt att hitta boenden för 
äldre personer med psykisk ohälsa eller missbruk. Staden behöver ta 
ett kommunövergripande ansvar för dessa boenden, att nya 
profilboenden bör etableras som KÖV – kommunövergripande 
verksamhet.

Kompetensutbildning och kompetsensförsörjning
Kompetensförsörjning är en stor utmaningen inom välfärden 
generellt. Förvaltningen pekar på att det är en utmaning är att 
rekrytera och behålla utbildad omvårdnadspersonal, sjuksköterskor, 
biståndshandläggare, personal till daglig verksamhet, grupp- och 
servicebostäder samt boendestöd. För att möta denna utmaning 
behöver välfärden få tillräckliga resurser för att säkra goda 
arbetsvillkor och bra arbetsmiljö. För att attrahera och behålla 
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personal inom de grupper där det råder brist är det också viktigt att 
det finns tillgång till relevant kompetensutveckling.

Många förskollärare inom stadsdelen kommer att gå i pension de 
kommande åren. I underlaget framgår att stadsdelens ekonomiska 
förutsättningar gör det svårt ersätta dessa med nya förskollärare. Det 
är inte acceptabelt att det är ett hinder, det borde vara självklart att 
stadsdelarna har tillräckligt utrymme i budget för att kunna nå mål 
om andel förskollärare.

Förvaltningen pekar ut flera områden där det finns behov av 
kompetensutveckling:

 kvalificerad vård och omsorg bedrivs inom äldreomsorgen, 
vilket kräver kontinuerlig kompetensutbildning inom t.ex. 
palliativ vård, psykisk ohälsa och demens

 om neuropsykiatri, självskadebeteende och bemötande av 
utåtagerande personer

 inom demenssjukdomar och åldrande
 biståndshandläggarna behöver utbildning i handläggning av 

personlig assistans
 inom socialpsykiatrins verksamheter behövs fortbildning när 

det gäller neuropsykiatri för att möta personer med psykisk 
ohälsa och beroendeproblematik

 möta personer med olika komplexa svårigheter och 
funktionsnedsättningar och anpassa verksamheten efter 
målgruppernas behov

Det är nödvändigt att återstående medel i den 
kompetensutvecklingsfond om 200 mnkr som tidigare rödgrönrosa 
majoritet initierade fortsätter att användas även av den nya 
majoriteten. Men vi menar att det kommer att behövas nya 
avsättningar för att möta framtida behov av kompetensutveckling.

Stöd- och service för personer med funktionsnedsättningar
Allt fler av de som bor i gruppbostäderna blir äldre och får delvis 
ändrade behov. Efter 67 års ålder finns inte möjlighet att ha kvar 
daglig verksamhet och boende blir mer hänvisade till att vara 
hemma i bostaden. Detta ökar kraven på aktiviteter och socialt 
umgänge i gruppbostaden utifrån de boendes önskemål. Det medför 
också behov av ökad personaltäthet och ett större behov av kunskap 
om åldrande och demenssjukdomar hos personalen.

Avtalet om driften av grupp- och servicebostäder löper ut 2021-12-
31 och en ny upphandling ska påbörjas under 2020. Grupp- och 
servicebostäder lämpar sig ytterst dåligt för upphandling, det 
handlar om människors hem och genom ett system av upphandling 
så finns risken att verksamhet och personal ändras utan att behov 
eller brukarnas önskemål förändras. Vi anser därför att inga sådana 
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verksamheter ska upphandlas och att staden själva ska ta tillbaka 
driften istället för att påbörja ny upphandling. Endast så kan man 
garantera långsiktighet och trygghet för de boende och säkra 
personalens arbetsmiljö och arbetsvillkor.

Stadsmiljö
Inom stadsdelen är det en utmaning är att komma tillrätta med 
nedskräpning och förekomst av skadedjur. Vi anser att parkskötsel 
till största del ska bedrivas i egen regi, då försvinner också så 
onödig byråkrati med uppföljning eftersom att stadsdelen själva har 
kunskap om sin egen verksamhet och styrningen blir smidigare.

Särskilt uttalande 3
Ledamoten Janina Fond (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande:

Vi anser det nödvändigt, med anledning av den senaste tidens 
ekonomiska volatilitet i Sverige och vår omvärld, att en stramare 
budget med syftet att värna stadsdelsnämndens kärnverksamhet 
förbereds. I en tid då kommunens finanser ställs på prov, är det 
politikens uppgift att göra rätt prioriteringar för att garantera 
stockholmarna en trygg vardag.

Sverigedemokraterna anser därför att nya investeringar, inom såväl 
fysisk stadsmiljö och generell drift som kan anstå, även bör göra 
det. Genom att ta höjd i en försvårad ekonomisk situation tar 
stadsdelsnämnden ansvar för att verksamheten fortsatt kan bedrivas 
med god kvalité.

Handlingar i ärendet
 RK 2020/190-1 Tjänsteutlåtande - Underlag för budget 2021 

med plan för 2022 och 2023 för Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd

 RK 2020/190-2 Bilaga - Underlag för budget 2021 med 
inriktning 2022 och 2023 för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd
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§ 10
Oro för ökat våld 
Svar på skrivelse från Niklas Thorén m.fl. (V)
RK 2020/84

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
I en skrivelse daterad 19 juni 2019 önskar Niklas Thorén m.fl. (V) 
att förvaltningen besvarar ett antal frågor om oro för ökat våld.

I tjänsteutlåtandet redogör förvaltningen för arbetet med sociala 
insatsgruppen (SIG). Förvaltningens SIG samverkar kontinuerligt 
med ideella organisationer som arbetar med unga vuxna för att hålla 
sig uppdaterad om rådande förhållanden om personer som vill 
lämna kriminalitet.

SIG har i år fått en något utökad budget vilket innebär full 
bemanning för att bedriva verksamhet utan besparingskrav. Vidare 
sker satsning på utbildning och kompetenshöjande aktiviteter för 
medarbetarna i SIG och övrig personal inom socialtjänsten. I 
nuläget finns ingen kö till SIG och de personer som ansöker tas in.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/84-2 Tjänsteutlåtande - Svar på skrivelse oro för 

ökat våld
 RK 2020/84-1 Bilaga - Oro för ökat våld
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§ 11
Bättre miljö för personal och barn på våra förskolor 
Svar på skrivelse från Niklas Thorén m.fl. (V)
RK 2020/83

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Under våren 2019 genomfördes renoveringsarbete på förskolan 
Blomsterängen i Husby. Mot bakgrund av den försämrade 
förskolemiljö som uppstod i samband med renoveringsarbetet ställs 
i skrivelsen två frågor till förvaltningen:
 

1. Varför lades renoveringen mitt under terminen?
2. Har förvaltningen andra lokaler man kan bedriva 

förskoleverksamhet i under liknande händelser i framtiden, 
och om inte, planeras det att anskaffa sådan lokal?

Förvaltningen svarar att renoveringsinsatsen på grund av 
komplikationer under arbetets gång blev betydligt mer omfattande 
än vad som hade planerats från början. Det fanns möjligheter att 
evakuera verksamheten till andra förskolor men efter möten med 
vårdnadshavare och personal togs ett gemensamt beslut att stanna 
kvar på förskolan till dess att renoveringsarbetet var färdigt.

Förskoleavdelningen arbetar löpande med lokalavdelningen för att 
se över lokalbehov vid liknande händelser i framtiden och bedömer 
att det i planeringen av större renoverings- och ombyggnadsinsatser 
även bör tas fram en plan för eventuell evakuering.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/83-2 Tjänsteutlåtande - Bättre miljö för barn och 

personal på våra förskolor
 RK 2020/83-1 Bilaga - Bä¨ttre miljö för personal och barn på 

våra förskolor
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§ 12
Verksamhetschef enligt Hälso- och sjukvårdslagen till 
Kista servicehus 
RK 2020/207

Beslut 
1. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd utser enhetschef Eva Ingstrand till 
verksamhetschef enligt Hälso-och sjukvårdslagen (2017:30) för 
hälso-och sjukvården vid Kista servicehus.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt hälso-och sjukvårdslagen (HSL) ska vårdgivaren utse en 
person som ansvarar för verksamhet som rör hälso-och sjukvård i 
särskilda boendeformer. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd är 
vårdgivare för Kista vård-och omsorgsboende och Rinkeby vård- 
och omsorgsboende, och är därmed skyldig att utse 
verksamhetschef enligt HSL för dessa boenden. Förvaltningen 
föreslår att Eva Ingstrand från och med 24 april 2020 utses till 
verksamhetschef för hälso- och sjukvården på Kista servicehus.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/207-1 Tjänsteutlåtande - Verksamhetschef enligt 

Hälso- och sjukvårdslagen till Kista servicehus
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§ 13
Revidering av delegationsordningen 
RK 2020/187

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden uppdrar enligt 6 kap 37 § 

kommunallagen till sociala delegationen att besluta på 
nämndens vägnar i de ärendegrupper som redovisas i kapitel 
1 och 6 i bilagan till förvaltningens tjänsteutlåtande. Beslut 
som fattas av sociala delegationen anmäls till nämnden i 
form av protokoll.

2. Nämnden uppdrar enligt 7 kap 5 § kommunallagen till 
stadsdelsdirektören att besluta på nämndens vägnar i de 
ärendegrupper som redovisas i bilagans kapitel 1-8, 
kolumnen Ärendegrupp, med undantag för de ärendegrupper 
där antingen sociala delegationen eller nämnden själv fattar 
beslut. Beslut som fattas av stadsdelsdirektören anmäls med 
vissa undantag till nämnden på lista och noteras separat i 
protokollet. Undantagen framgår av delegationsordningen.

3. Nämnden överlåter enligt 7 kap 6 § kommunallagen till 
stadsdelsdirektören att i sin tur, genom vidaredelegering, 
uppdra åt en annan anställd inom förvaltningen att fatta 
beslut i de ärendegrupper som nämnden enligt punkt 2 ovan 
delegerar till stadsdelsdirektören. Beslut som fattas enligt 
vidaredelegering anmäls, med några undantag, inte till 
nämnden. Undantagen framgår av delegationsordningen.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen föreslår följande justeringar i delegationsordningen:
Utifrån revisionens rekommendationer har delegationsordningen 
kompletterats med om beslut ska anmälas eller inte. Av förslag till 
beslut framgår att nämnden delegerar till stadsdelsdirektören att 
fatta beslut i vissa ärenden. Synpunkter från förvaltningsledningen 
har lett till att avsnitt om upphandling har uppdaterats, delegater har 
ändrats och vissa delar har ändrats eller tagits bort. Utifrån att 
organisationen förändrats har ett nytt kapitel Stadsutveckling och 
medborgarservice införts.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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Handlingar i ärendet
 RK 2020/187-1 Tjänsteutlåtande - Revidering av 

delegationsordningen
 RK 2020/187-2 Bilaga - Delegationsordning för Rinkeby-

Kista stadsdelsnämnd
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§ 14
En likvärdig fixartjänst inom staden 
Remiss från Kommunstyrelsen
RK 2020/90

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
I stadens budget för 2020 fick äldrenämnden i uppdrag att i samråd 
med stadsdelsnämnderna vidta åtgärder för att öka enhetligheten 
inom stadens fixartjänst. En kostnadsfri fixartjänst infördes i 
Stockholms stad 2007 för målgruppen personer 75 år och äldre. 
Tjänsten kan utnyttjas maximalt sex timmar per hushåll och år och 
syftet är att förebygga fallskador och andra skador som riskfyllda 
vardagssysslor kan orsaka. I ärendet föreslås följande åtgärder för 
en ökad likvärdighet av fixartjänster inom staden;
 

 Sänkt åldersgräns för fixartjänster till 68 år,
 Stadsgemensam informationsbroschyr om fixartjänsten,
 Stadsgemensam checklista för säkerhetsgenomgång av 

bostaden, inklusive brandförebyggande åtgärder,
 Stadsgemensam mall för statistikuppgifter över fixarens 

utförda arbete.

Förvaltningen anser att de föreslagna åtgärderna för att uppnå en 
likvärdig fixartjänst inom staden är bra och innebär en tydlighet i 
uppdraget.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/90-4 Tjänsteutlåtande - En likvärdig fixartjänst 

inom staden
 RK 2020/90-2.1 Bilaga 1 - Äldrenämnden, 2020-01-28
 RK 2020/90-1.2 Bilaga 2 - Äldrenämnden, Dnr 4.1-410/2019
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§ 15
Nya riktlinjer för handläggning och dokumentation av 
ärenden gällande barn och unga inom individ- och 
familjeomsorgen 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2020/91

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Socialförvaltningen har gjort en översyn av riktlinjerna för 
handläggning och dokumentation av ärenden gällande barn och 
unga. I de reviderade riktlinjerna har ny lagstiftning och föreskrifter 
på området införts. Tydliga hänvisningar till socialstyrelses 
vägledningar och handläggningsstöd har lagts in. I de nya 
riktlinjerna finns även uppdrag utifrån budget 2019.

Förvaltningen är positiv till de ändringar som gjorts utifrån 
ändringar i lagar och föreskrifter samt de ändringar i disposition 
som gjorts med tydliga hänvisningar till Socialstyrelsens 
vägledningar. Förvaltningen anser att riktlinjer för handläggning 
och dokumentation som är socialtjänstens huvuduppdrag bör utgå 
från rådande lagstiftning, råd och rekommendationer från 
Socialstyrelsen samt beprövad och evidensbaserad kunskap.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Tjänstgörande ersättare Veronica Stiernborg m.fl. (V) lämnade ett 
eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förslaget.

Ledamoten Janina Fond (SD) lämnade ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Deltar ej i beslutet
Vice ordföranden Elvir Kazinic (S) anmälde att Socialdemokraterna 
inte deltar i beslutet.
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Reservation 1
Tjänstgörande ersättare Veronica Stiernborg m.fl. (V) reserverade 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande:

Förslag till beslut

Vi föreslår följande:

- Att i huvudsak godkänna förvaltningens remissvar
- Att kravet på att införa allvarssamtal inom 48 timmar i stadens 
riktlinjer för barn och ungdomsvård stryks
- Att därutöver anföra

Förslaget till nya riktlinjer för barn- och ungdomsvården i 
Stockholm är ett exempel på när politiken snarare detaljstyr än tar 
ansvar för ekonomi och de övergripande målen. Personalen inom 
socialtjänsten har en gedigen utbildning i socialt arbete på 
universitetsnivå, de har erfarenhet av yrket och de borde därför vara 
de som utformar framtidens metodarbeten inom socialtjänsten 
snarare än politiken. Majoriteten tvingar nu socialtjänsten att arbeta 
efter arbetssätt som politiken anser är viktigt snarare än att arbeta i 
led med den evidensbaserad praktik som faktiskt finns, vilket är 
anmärkningsvärt nu när allvarssamtalen ska permanentas. Detta 
trots att inga nya resurser tillsatts för att genomföra det arbetet.

Utifrån ett barn- och ungdomsperspektiv vet vi att det för vissa unga 
kan vara motiverat att arbeta efter en modell med snabb 
återkoppling, medan det för andra riskerar att förstärker en 
problematisk identitet hos den enskilde och behöver behandlas på 
ett annat sätt än den utpekade strukturen. Socialförvaltningen har 
själva framhållit att det är viktigt att den här typen av samtal enbart 
bör ske vid allvarligare brott snarare än alla typer av brott. Därför 
förordar vi att nämndens medskick är att det kravet stryks.

Denna ensidiga syn på att socialtjänsten ska ägna sig åt alltmer 
polisarbete är också något som på sikt kan riskera tilltron till 
socialttjänstens stödjande verksamhet och ytterligare urholka 
stadens resurser till annat som är viktigt. Vi vet till exempel att 
brukarperspektivet inom socialtjänsten (som ju är ett av benen i en 
evidensbaserad praktik) behöver utvecklas men nu riskerar det att få 
stå tillbaka.

Slutligen vill vi instämma med förvaltningen i frågan om vilka 
konsekvenser det kan bli av att budgetuppdrag läggs in i riktlinjer, 
då det riskerar att förkorta tiden mellan revideringar på grund av 
förändringar i densamma på årlig basis. Riktlinjerna bör vara 
utformade för att ha längre räckvidd och bygga på tillit och 
evidensbaserad praktik.
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Reservation 2
Ledamoten Janina Fond (SD) reserverade sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande:

Förslag till beslut:
1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut
2. Därutöver vill vi anföra följande:

I de uppdaterade riktlinjerna föreslås att beslut rörande 
polisanmälan vid misstanke om folkmord, brott mot mänskligheten 
och grovt krigsbrott bör delegeras till social 
delegation/individutskott. Sverigedemokraterna är utestängda från 
att sitta med i samtliga av stadens sociala 
delegationer/individutskott.

Det finns idag ingen lagstadgad skyldighet att göra en polisanmälan 
och med anledning av övriga partiers uppvisade flathet gentemot 
dessa frågor kan vi inte gå i god för att de kommer göra en korrekt 
bedömning. Vi anser därför att den bedömningen ska ligga på 
stadsdelsnämnden så att alla partier tilldelas samma insyn i frågan.

Handlingar i ärendet
 RK 2020/91-2 Tjänsteutlåtande - Nya riktlinjer för 

handläggning och dokumentation av ärenden gällande barn 
och unga.

 RK 2020/91-1.3 Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- och familjeomsorgen

 RK 2020/91-1.2 Nya riktlinjer för handläggning och 
dokumentation av ärenden gällande barn och unga inom 
individ- och familjeomsorgen
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§ 16
Trafikförändringar i SL-trafiken och Waxholmsbolagets 
trafik 2020/2021 (T21) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2020/131

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ”Remiss inför trafikförändringar i 
SL-trafiken och Waxholmsbolagets trafik 2020/2021”. Remissen 
avser linjesträckningar, turtäthet och trafikeringstid.

Förvaltningen är positiv till de föreslagna förändringarna på 
busslinjerna 565 och 565X som innebär att ny ändhållplats för de 
båda linjerna blir Kista (Ärvingevägen) i stället för Sergels torg 
respektive Stockholm C. Förvaltningen vill framföra att det finns 
behov av bussförbindelse till Kistahöjden. Förskolan på Kistahöjden 
har åtta avdelningar med plats för 144 barn. Närhet till en buss 
skulle underlätta både för boende som lämnar och hämtar barn och 
för personalen på förskolan.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

Vi socialdemokrater saknar en bussförbindelse till Närakut Järva på 
Rinkebysvängen, som går veckans alla dagar. Den närtrafik som för 
närvarande trafikerar Närakuten går endast vardagar. De boende på 
norra Järva har särskilt dåliga kommunikationer till närakuten. Inte 
någon dag i veckan finns direkt bussförbindelse mellan t.ex. Kista 
och Närakut Järva.

En lösning på detta problem för Rinkebyborna är att t.ex. 540 får 
ändrad färdriktning så att den går fram till Rinkeby allé och därefter 
över bron till Ursvik och vidare till Hallonbergen. För en sådan 
lösning krävs att vägarna från bron över Ulvsundavägen färdigställs 
inom Sundbybergs kommun.
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För de boende på norra Järva måste en helt ny förbindelse skapas.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/131-2 Tjänsteutlåtande - Trafikförändringar i SL-

trafiken och Waxholmsbolagets trafik 2020/2021 
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§ 17
Översyn av yrket personlig assistent 
Remiss från Kommunstyrelsen, dnr KS 2020/512
RK 2020/208

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen beslutade 2018-06-28 att uppdra åt en särskild utredare 
att göra en översyn av yrket personlig assistent. I översynen har 
ingått att undersöka hur arbetsförhållanden, det vill säga 
arbetsvillkor och arbetsmiljö, ser ut för personliga assistenter hos 
arbetsgivare i olika sektorer. Förvaltningen anser att de förslag som 
utredningen tar upp är viktiga och betydelsefulla i det fortsatta 
arbetet med personlig assistans. En viktig del är att låta de privata 
arbetsgivarna ansvara för sin personals sjuklönekostnader på samma 
sätt som i alla andra branscher. Idag är det kommunen som står för 
sjuklönekostnader hos de privata assistansföretagen. Sedan 2011 
krävs tillstånd från IVO för att bedriva personlig assistans. Det är av 
stor betydelse att uppföljning av de företag som bedriver assistans 
utvecklas och förbättras för att säkerställa att den personliga 
assistansen bedrivs med god kvalitet.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/208-2 Tjänsteutlåtande - Översyn av yrket 

personlig assistent
 RK 2020/208-1.2 Bilaga - Översyn av yrket personlig 

assistent (SOU 2020:01)
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§ 18
Motion om inför metoden GVI mot vapenvåldet 
Svar på remiss från kommunstyrelsen dnr KS 2019/631
RK 2020/89

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Sissela Nordling Blanco och Anna Rantala Bonnier, båda 
Feministiskt Initiativ (Fi), har till kommunstyrelsen inkommit med 
en skrivelse, daterad 16 april 2019, om att införa metoden GVI 
(Group Violence Intervention) mot vapenvåldet i Stockholms stad. 
Motionärerna föreslår att Stockholms stad, likt Malmö stad, inför 
det nya arbetssättet mot skjutningar med inspiration från den 
amerikanska modellen Group Violence Intervention.

Förvaltningen anser att metoden är intressant men att Stockholms 
stad bör invänta den slututvärdering av ”Sluta skjut” som 
genomförs av Malmö universitet och Brå för att beakta eventuella 
ytterligare anpassningar av metoden till svensk kontext innan beslut 
om, och i så fall hur, metoden ska implementeras. Stadens bör även 
invänta erfarenheterna från det team som leds av SLK som arbetat 
med att säkerställa att den strategiska, men även den operativa 
samverkan med polisen fungerar optimalt utifrån polisens särskilda 
satsning.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/89-2 Tjänsteutlåtande - Inför metoden GVI mot 

vapenvåldet
 RK 2020/89-1.1 Bilaga: Motion om inför metoden GVI mot 

vapenvåldet
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§ 19
Motion om en mer likvärdig friskvård 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2020/130

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om en mer likvärdig 
friskvård till bland andra Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd. 
Motionären föreslår att Stockholms stad genomför en översyn av 
friskvårdsförmånerna för att klargöra omotiverade skillnader och 
därefter föreslå åtgärder.

Förvaltningen instämmer i motionärens förslag och bedömer att en 
översyn av friskvårdsbidrag och övriga friskvårdsförmåner är en 
god idé.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

Det är glädjande att förvaltningen instämmer i förslaget om en 
översyn och gör bedömningen att en översyn av friskvårdsbidrag 
och övriga friskvårdsförmåner är en god idé. Bra 
friskvårdsförmåner stärker stadens varumärke som arbetsgivare och 
utifrån siffrorna över sjukfrånvaron är det tydligt att den är högre 
inom stadsdelsförvaltningarna än inom fackförvaltningarna.

En majoritet av medarbetarna i stadsdelsförvaltningarna är kvinnor 
med en lägre lönenivå än de som är anställda på 
fackförvaltningarna. Staden behöver kunna erbjuda 
konkurrenskraftiga personalförmåner för att kunna rekrytera nya 
medarbetare och ta hand om de redan anställda även i dessa 
verksamheter. En översyn av friskvårdsförmånerna inom staden ger 
en tydligare bild av hur de nyttjas av stadens anställda och hur de 
eventuellt kan justeras för att fler ska kunna åtnjuta dem.
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Handlingar i ärendet
 RK 2020/130-2 Tjänsteutlåtande - Motion om en mer 

likvärdig friskvård
 RK 2020/130-1.1 Motion om en mer likvärdig friskvård
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§ 20
Motion om att utreda i vilken utsträckning utrikesfödda 
kvinnor får ta del av stadens arbetsmarknads- och 
etableringsinsatser 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2020/154

Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
En grupp som har särskilt svårt att ta sig in på den svenska 
arbetsmarknaden är utrikesfödda kvinnor med bristfällig utbildning. 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar att staden ska 
utreda i vilken utsträckning utrikesfödda kvinnor får ta del av 
stadens arbetsmarknads- och etableringsinsatser.

Förvaltningen remitterar utrikesfödda kortutbildade kvinnor med 
försörjningsstöd till stadens arbetsmarknadsinsatser som i detta fall 
är Jobbtorg Stockholm. Verksamheten erbjuder individuellt 
anpassat stöd för att stötta den enskilde till långsiktig egen 
försörjning. I vissa fall remitteras personer till förvaltningens egen 
arbetsträning. Insatserna ska leda till att deltagarna blir förberedda 
inför jobbtorgens verksamhet.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) lämnade ett eget förslag 
till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget.

Tjänstgörande ersättaren Veronica Stiernborg m.fl. (V) lämnade ett 
eget förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i 
enlighet med förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Reservation 1
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) reserverade sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande:
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Förslag till beslut
Stadsdelsnämnden föreslås

Att tillstyrks motionen och
Att därutöver anföra följande

Som framgår av tjänsteutlåtandet är utrikesfödda kvinnor med 
bristfällig utbildning en grupp som har svårt att ta sig in på den 
svenska arbetsmarknaden. Vi socialdemokrater anser därför att 
motionen ska tillstyrkas så att kommunfullmäktige beslutar att 
genomföra en fördjupad utredning för att en tydligare bild av 
resultaten av arbetsmarknadsinsatserna erhålls.

Reservation 2
Tjänstgörande ersättaren Veronica Stiernborg m.fl. (V) reserverade 
sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande:

Förslag till beslut

Vi föreslår följande:

Att nämnden föreslår att tillstyrka motionen om att utreda i vilken 
utsträckning utrikesfödda kvinnor får ta del av stadens 
arbetsmarknads- och etableringsinsatser
Att därutöver anföra

Vi vill börja med att tacka för förvaltningens remissvar som ger bra 
insyn i arbetet med att stötta utlandsfödda kvinnor. Precis som 
förvaltningen skriver menar vi att det behövs få fram en fördjupad 
bild av räckvidd och resultat av stadens insatser för att kunna 
utveckla arbetet. Därför yrkar vi på att nämnden föreslår att man 
tillstryker motionen.

Handlingar i ärendet
 RK 2020/154-2 Tjänsteutlåtande - Svar på remiss av om att 

utreda i vilken utsträckning utrikesfödda kvinnor får ta del av 
stadens arbetsmarknads- och etableringsinsatser

 RK 2020/154-1 Motion om att utreda i vilken utsträckning 
utrikesfödda kvinnor får ta del av stadens arbetsmarknads
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§ 21
Lokal samverkansöverenskommelse Järva 
Anmälan av överenskommelse
RK 2020/196

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta och har tillsammans med polisen 
slutit en lokal samverkansöverenskommelse i syfte att nå ett 
effektivt samordnat brottsförebyggande och trygghetsskapande 
arbete. Överenskommelsen utgår från den centrala 
överenskommelsen mellan Stockholm stad och Polisregion 
Stockholm samt den gemensamma trygghetsstrategin som beslutats 
i båda stadsdelsnämnder.

En gemensam organisation för arbetet har bildats. I organisationen 
ingår förutom representanter från stadsdelsförvaltningarna och 
polisen även representanter från utbildningsförvaltningen, 
trafikkontoret och andra relevanta samverkanspartners.

Stadsdelsförvaltningen ser flera fördelar med en gemensam lokal 
samverkansöverenskommelse och anser att en ökad samordning 
möjliggör att resurser kan användas mer effektivt i det 
trygghetsskapande arbetet. För lokalpolisen kan en gemensam 
samverkansöverenskommelse medföra flera samordningsvinster 
eftersom stadsdelsområdena brottas med liknande typer av 
problematik och det är stor rörlighet mellan områdena.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande 1
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), ledamoten Cecila Ekman 
(L), tjänstgörande ersättaren Jenny Skagstedt (MP), ledamoten 
Pegah Afsharian(C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:

Flera gånger under de senaste åren har våra ungdomsgårdar varit 
utsatta för kriminalitet. Hotfulla situationer har uppstått och polis 
har tillkallats. Därefter har skyddsstängning gjort att 
ungdomsgården har hållits stängd i månader vilket är ett stort 
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problem. Ungdomarna behöver sin fritidsgård.

Ungdomsgårdarna ska erbjuda ungdomar en meningsfull fritid. 
Gården ska kunna erbjuda en rad populära och utvecklande 
fritidsverksamheter. Men fritidsgårdarna ska även vara en attraktiv, 
trygg och säker plats för ungdomarna men även för personalen.

Det är viktigt att ungdomar får möta poliser oftare och i vardagliga 
sammanhang när det inte är skarpt läge, i samband med gripanden 
och stävjande av våldshandlingar, för att bygga en ömsesidig 
relation.

Det är viktigt att ungdomsgårdarna inte glöms bort i arbetet för en 
tryggare stadsdel.

Särskilt uttalande 2
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

Samverkan stadsdelsförvaltningar emellan är gynnsamt i arbetet 
mot kriminaliteten i våra förorter. För att bryta kriminella mönster 
som reproduceras bland barn och unga anser vi det vara lämpligt att 
förvaltningen räcker ut en hand till stadsdelarna på södra sidan av 
staden med liknande problem. Samverkan mot kriminalitet behöver 
omfatta hela staden, vilket det gör från centralt håll, men en 
fördjupad samverkan med Spånga-Tensta samt stadsdelar med 
liknande problem på södra sidan av staden hade möjliggjort bredare 
perspektiv och nödvändigt erfarenhetsutbyte.

Vidare är vi oroade över att styrgruppen inte inkluderar fler 
instanser än polisen, stadsdelsförvaltningen och 
utbildningsförvaltningen. I syftesbeskrivningen står det att 
samverkan ska hjälpa till med att förebygga brott, i det arbetet är 
föreningslivet en nödvändig del för att kunna förebygga brott.

Bostadssegregationen och den ekonomiska segregationen är 
nödvändiga att bryta för att på lång sikt kunna förebygga brott och 
rekrytering av unga till kriminella miljöer. I arbetet med att bryta 
destruktiva mönster behöver stadsbyggnadsnämnden, 
arbetsmarknadsnämnden, de kommunala bostadsbolagen och 
föreningslivet inkluderas för att skapa en jämlik stad för alla.

Handlingar i ärendet
 RK 2020/196-1 Tjänsteutlåtande - Lokal 

samverkansöverenskommelse Järva
 RK 2020/196-2 Bilaga - Lokal samverkansöverenskommelse 

Järva
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§ 22
Våld i nära relationer - Socialtjänstinspektörernas 
kvalitetsgranskning 
RK 2020/107

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten om våld i nära relationer till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Granskningens avser handläggning av ärenden gällande våld i nära 
relationer. Sammanlagt granskades totalt 90 förhandsbedömningar 
och utredningar i ärenden gällande våld i nära relationer i 
stadsdelsförvaltningarna Rinkeby-Kista, Kungsholmen, Norrmalm.

Rapporten utgör en viktig del i förvaltningens fortsatta 
utvecklingsarbete i arbetet med våldsutsatta.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

Vi välkomnar den viktiga kvalitetsgranskningen som 
socialinspektörerna gjort av arbetet kring våld i nära relationer i tre 
olika stadsdelars socialtjänster. Det är en av våra viktigaste 
uppgifter att se till att både arbeta förebyggande för att motverka 
våld i relationer men särskilt att varje medborgare kan lita på det 
stöd som finns om de hamnar i en situation där de själva eller någon 
de känner blir utsatta. Här får samhället inte misslyckas.

I kvalitetsrapporten finns en helhetsbild om en socialtjänst som 
också i stora drag lyckas med detta uppdrag. Stockholmarna får 
genomgående snabba insatser som svarar mot de behov som finns. 
Det framgår dock att socialtjänsten har svårt att hitta särskilt utsatta 
grupper trots att de högst troligen finns inom den egna 
organisationen. Socialtjänsten behöver utveckla arbetet med att hitta 
våldsutsatta med särskild sårbarhet såsom äldre, personer med 
funktionsnedsättning och/eller beroendeproblem samt säkerställa att 
dessa personer får det stöd som de har behov av. 
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Informationsinsatser kan behövas riktade mot särskilt utsatta 
grupper. Ett annat utvecklingsområde är hur socialtjänsten kan bli 
bättre på att fånga upp unga våldsutsatta personer, enligt 
granskningen är det få unga som är aktuella samtidigt som 
civilsamhället ser att många unga utsätts för våld i relation. Det 
framgår inte heller hur tillgängligt stödet och hjälpen är för 
funktionsnedsatta. Detta är aspekter som behöver säkerställas.

Vidare finns det också en oroande signal som inspektörerna sänder. 
Det handlar om socialsekreterarnas arbetssituation och därmed 
faktiska möjligheter att ge det stöd som behövs. För det området 
finns också en oacceptabel skillnad mellan stadsdelarna. Det 
återkommer i rapporten att arbetsmiljön för de anställda 
socialsekreterarna i Rinkeby-Kista är hårt pressad. Det tecknas en 
bild av långvarig rörighet, personalomsättning och sjukskrivningar 
samtidigt som enhetens ärenden är särskilt komplexa. Det står rakt 
ut att en sådan ärendetyngd bedöms vara svår att hantera med den 
befintliga personalstyrkan. På samma vis pekar inspektörerna på 
bristande samverkan med både region, kvinnojourer och andra 
enheter till följd av arbetsbelastningen.

Vi vill se ett Stockholm som håller samman. Det är inte acceptabelt 
att kvaliteten på välfärden och stödet du kan få varierar beroende på 
vilken stadsdel du bosatt dig i. Det är politikerna som har det 
övergripande arbetsmiljöansvaret och med bakgrund av rapporten 
krävs ett snart agerande. Detta måste gå före skattesänkningar.

Handlingar i ärendet
 RK 2020/107-2 Tjänsteutlåtande - Våld i nära relationer
 RK 2020/107-1.1 Kvalitetsgranskning - Våld i nära 

relationer
 RK 2020/107-1.2 Våld i nära relationer - 

Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning
 RK 2020/107-1.3 Beslut om Våld i nära relationer - 

Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning
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§ 23
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
1. Skrivelse 1 ”Hur arbetar stadsdelsförvaltningen för att 

minska smittspridning av covid-19 i hemtjänsten och på 
äldreboenden?” från Veronica Stiernborg m.fl. (V) 
överlämnas till förvaltningen för beredning.

2. Skrivelse 2 ”Inrätta livesända 
stadsdelsnämndssammanträden” från Veronica Stiernborg 
m.fl. (V) överlämnas till förvaltningen för beredning.

3. Skrivelse 3 "Förstärk stödet till föreningslivet i Rinkeby-
Kista!" från Elvir Kazinic m.fl. (S) överlämnas till 
förvaltningen för beredning.

Inkomna skrivelser
Inkommen skrivelse 1 - ”Hur arbetar stadsdelsförvaltningen för att 
minska smittspridning av covid-19 i hemtjänsten och på 
äldreboenden?” från Veronica Stiernborg m.fl. (V).
 
Inkommen skrivelse 2 - ”Inrätta livesända 
stadsdelsnämndssammanträden” från Veronica Stiernborg m.fl. (V).
 
Inkommen skrivelse 3 - "Förstärk stödet till föreningslivet i 
Rinkeby-Kista!" från Elvir Kazinic m.fl. (S).
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§ 24
Postlista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av postlista från och med den 9 mars 2020 till och med 
den 7 april 2020.
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§ 25
Uppdragslista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 23 april 
2020.
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§ 26
Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
 
Ärende Beslut Delegat
Beslut att 
stadsdelsnämndens
sammanträde hålls inom 
stängda
dörrar
Dnr: RK 2020/219

Sammanträdet ska 
hållas inom stängda 
dörrar.

Stadsdels-
nämndens
ordförande

Gemensam upphandling av 
organisationskonsulttjänster 
Dnr: RK 2020/232

Direktören har anlitat 
Serviceförvaltningen 
att genomföra en 
gemensam 
upphandling 
omfattande 
organisations-
konsulttjänster.

Stadsdels-
direktör
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§ 27
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m. 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade 
inom stadsdelsförvaltningen.

1. Beslut från socialnämnden –  Projekt Modernisering av sociala 
system
2020-03-26
Handlingsnummer:
Beslut: RK206081
Tjänsteutlåtande: RK206080
Projektdirektiv bilaga 1: RK206079
Projektplan bilaga 2: RK206078
 
2. Beslut från socialnämnden – Patientsäkerhetsberättelse LSS-
hälsan 2019
2020-03-26
Handlingsnummer:
Beslut: RK206089
Tjänsteutlåtande: RK206088
Patientsäkerhetsberättelse bilaga 1: RK206087
Patientsäkerhetsberättelse bilaga 2: RK206086
Patientsäkerhetsberättelse bilaga 3: RK206084
Patientsäkerhetsberättelse bilaga 4: RK206085
 
3. Förvaltningsgrupp, protokoll 2020-04-16
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§ 28
Månadsrapport - mars 2020 
RK 2020/220

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för mars 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans för 2020 efter 
planerade åtgärder och resultatdispositioner.

För detaljerad information om respektive verksamhet se 
tjänsteutlåtandets bilaga.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/220-1 Tjänsteutlåtande - Månadsrapport - mars 

2020
 RK 2020/220-2 Bilaga - Månadsrapport mars 2020
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Paragrafbilaga 1

Skriftliga frågor till stadsdelsnämnden den 23 
april 2020

Frågor från Socialdemokraterna
1. Anslagstavlorna för Föreningsmeddelanden är - i varje fall i 
Rinkeby - i bedrövligt skick. De är trasiga och ytorna där anslag ska 
fästas är delvis borta. Vi önskar att förvaltningen gör en översyn 
och ser till att de lagas eller byts ut. Kanske kan det bli ett 
sommarjobb för några?

Svar:
Detta är på gång. Förvaltningen gjorde en trygghetsansökan för att 
rusta upp tavlorna i hela stadsdelen men fick avslag med 
motiveringen att detta skulle göras med ordinarie budget. Vår 
investeringsplan är fulltecknad i år men vi har eventuellt ett 
utrymme för ytterligare investeringar annars så måste vi skjuta det 
till kommande år. De behöver absolut åtgärdas. Vi ser över 
möjligheten att låta feriearbetande ungdomar delta i det arbetet 
tillsammans med vår entreprenör då det är ett anläggningsarbete.

2. Hur ser läget ut för sommarjobb för ungdomar detta år? Sker 
rekrytering och för vilka typer av uppgifter? 

Svar:
Rekrytering påbörjad, i år kommer det inte bli feriearbete inom 
vård- och omsorg eller förskola enligt beslut centralt. Förvaltningen 
har bildat en arbetsgrupp som ser över möjligheten att ge så många 
ungdomar som möjligt feriearbete men det finns en risk att det blir 
betydligt lägre antal platser jämfört med verksamhetsplanen.

3. Vilka förändringar/förstärkningar har genomförts inom 
förvaltningen i arbetet i hemtjänsten och äldreomsorgen med 
anledning av Covid-19?

Svar:

Här har vi redovisat dessa i våra dagliga rapporter. Kort så har vård- 
och omsorgsboenden stopp för besök sedan flera veckor. En 
särskild avdelning öppnas för sjuka och överanställningar 
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genomförs både avseende sjuksköterskor samt omsorgspersonal. 
Hygienombud är tillsatta för att stötta framför allt ny personal. Inga 
nya smittade är konstaterade senaste veckan. Hemtjänsten har inte 
arbetat med smittade än men förvaltningen har ett förstärkningsteam 
tillsammans med Spånga-Tensta så vi är väl förberedda.

4. Två skrivelser som besvaras vid stadsdelsnämndens aprilmöte 
2020 lämnades in 19 juni 2019. Det har alltså tagit 10 månader att 
få ett svar. Vilka rutiner finns för att besvara skrivelser från 
nämnden? T.ex. vad gäller tidsutdräkt tills svar ska ges?

Svar:
Under pågående pandemi och krisarbete har de utredare 
förvaltningen har varit fullt upptagna av att arbeta i 
krisledningsarbetet med olika uppdrag vilket medfört att 
förvaltningen nu förstärker med ytterligare en utredare, en 
kommunikatör samt en jurist på deltid. 
Under 2019 inkom totalt 24 skrivelser. En av dessa har 
utgått/återtagits. De flesta har besvarats inom fem månader. 
Förvaltningen strävar efter att i den mån det är möjligt besvara 
inkomna skrivelser inom 3 månader.
Två skrivelser (från juni 2019) har inte diarieförts, vilket antas beror 
på den mänskliga faktorn. Därav den långa handläggningstiden.

Förvaltningen strävar efter att bereda inkomna ärenden så snart som 
möjligt och med kvalitet. Inkomna ärenden fördelas bland 
förvaltningens avdelningschefer/utredare utifrån kompetensområde 
och tid. Beredningstiden beror ofta på om det finns andra ärenden 
som behöver prioriteras. Remisser från kommunstyrelsen, t.ex., har 
alltid ett datum när svaret senast ska ha inkommit, och då måste 
förvaltningen hantera de ärendena först. En annan faktor som 
påverkar beredningstiden av en skrivelse är komplexiteten i den och 
i vilken utsträckning den behöver utredas. Det är inte ovanligt att 
förvaltningen behöver ta kontakt med olika aktörer, som andra 
förvaltningar eller myndigheter, för att få underlag till svaret. Det 
förekommer också att skrivelser tas upp på ett senare sammanträde 
än planerat, därför att den som lämnat in skrivelsen är frånvarande 
på det sammanträde till vilket ärendet har beretts. 
Under 2019 har ett nytt dokument- och ärendehanteringssystem 
införts i staden, vilket på grund av en inlärnings- och 
omställningsperiod kan ha medfört att beredningstiden i vissa fall 
kan ha blivit längre än planerat.

5. På Facebook har publicerats information om mätningar om 
strålning från telefonmaster i stadsdelen. Där framgår att resultatet 
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visat på mycket stark strålning, vilket lett till oro hos många boende 
i området. Vilken information har stadsdelsförvaltningen om dessa 
mätningar och dess resultat?

Svar:
Förvaltningen har inga uppgifter om detta utan hänvisar till 
Strålsäkerhetsmyndigheten. Vi har dock tagit kontakt med post- och 
telestyrelsen och informerat om de rykten som sprids. För 
intresserade har dagens nyheter publicerat detta. 
https://www.dn.se/nyheter/studio-dn-21-april-nej-5g-sprider-inte-
coronaviruset/

6. I Stockholm har det fattats beslut om att boende i vissa stadsdelar 
bl.a. på Järva ska kunna erbjudas ersättningsbostäder under 
Coronapandemin. Hur ser förvaltningens arbete med detta ut och 
hur ser tidtabellen ut?

Svar:
Förvaltningen har tillsatt fyra lotsar samt en arbetsledare som 
påbörjat sitt arbete och utgår från MBK. SHIS och Micasa arbetar 
med att ta fram bostäder som är på plats i veckan.

7. Som vi tidigare påpekat är situationen kring parkeringsreglerna i 
Rinkeby svårförståeliga. Nu önskar vi få veta varför det är Polisen 
och inte något parkeringsbolag som bötfäller felparkeringar längs 
bl.a. Degerbygränd. Vem bestämmer vem som ska ta ut 
felparkeringsavgifter var? 

Detta är ett nytt utredningsärende då vi inte kan svara enkelt på det 
utan att utreda.

8. Beslutet om föreningsbidrag vid förra nämndsammanträdet 
innebar att flera föreningar fick avslag på sin ansökan. Vi vet att en 
förening överklagat sitt beslut. Har förvaltningen fått några 
reaktioner på besluten i övrigt?

Svar:
Ett 20 tal föräldrar har mejlat och velat få information. Ärendet är 
överklagat och vidare frågor från föreningen måste ställas till 
förvaltningsrätten.

9. Hur ser arbetet ut för att förbereda arbetet med föreningsbidrag 
2021?

Svar:
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Förra året ställde förvaltningen om ansökningsprocessen för att den 
skulle följa budgetåret under innevarande år. Därmed ser processen 
ut på samma sätt som för i år inför nästa år. Stadsledningskontoret 
har tagit fram ett nytt förslag till riktlinjer för föreningsbidrag. 
Riktlinjerna är skickade på remiss som ska besvaras senast 1 
september.

10. I remissvaret (ärende (14) om en likvärdig fixartjänst i staden 
står det ”Målgruppen för tjänsten är personer 75 år och äldre som 
inte har annan hemtjänst, som kan nyttja tjänsten maximalt sex 
timmar per hushåll och år.” Betyder det att det endast är de som inte 
har hemtjänst som kan använda sig av denna tjänst? Vem fixar åt de 
som har hemtjänst? Behovet finns även i den gruppen. 

Svar:
Nej, även de kan använda fixartjänsten.

11. Har förvaltningen – och i så fall i hur många fall – tillämpat 
riktlinjerna om allvarssamtal med ungdomars föräldrar inom 48 
timmar efter att det kom till socialtjänstens kännedom att en 
ungdom för första gången begått eller misstänks ha begått brott? 
Vilken planering finns för tid framöver beträffande användande av 
allvarssamtal?

Svar:
Detta är ett utredningsärende och vi ser gärna en skrivelse så vi kan 
utreda frågan.

Frågor från Vänsterpartiet
1. Vad är det för tekniska problem, och när tänker dessa åtgärdas, 
samt varför tar det 10 månader att få svar på en skrivelse?
Inför stadsdelsnämnden den 24/4 2020 är Ärende 11 Bättre miljö 
för personal och barn på våra förskolor inte publicerat pga tekniska 
problem. Vår fråga är när kommer den att publiceras i Meetings?

Svar:
Förvaltningen har gjort en felanmälan och eDok-organisationen 
undersöker problemet tillsammans med systemleverantören 
Formpipe. Ärendet är publicerat då en tillfällig lösning hittats.

2. Skrivelsen var inlämnad i juni 2019. Vår andra fråga är varför det 
tog 10 månader att få svar?

Svar:
Se separat svar i form av en skrivelse samt ovan.
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3. Sist vill vi också veta när vår skrivelse till mars månads 
stadsdelsnämnd blir publicerat i Meetings?

Svar:
Ärendet är publicerat. Publiceringen hade missats på grund av den 
mänskliga faktorn.

4. Vem ansvarar för sandplätten i Husby Gård?
Bakom Husby gård stugorna, men innanför Husby gårds staket 
finns det en mindre sandplan, som till synes ser ut att någon gång ha 
varit en vollyboll plan. För tillfället är det mest en sandplätt där det 
växer mycket ogräs. Jag undrar vilka det är som ansvarar för den, 
om det är stadsdelen, Husby Gård eller Idrottsförvaltningen? 

Svar:
Det är stadsdelsförvaltningen som ansvarar för denna 
volleybollplan. Planen är behov av reinvestering. Vi har dock fått 
prioritera annat i årets budget.
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